
 

 

 

      Den Bosch, 27 april 2012 

 

 

Schriftelijke vragen van de Partij voor de Dieren Statenfractie Noord-Brabant aan het 

college van GS betreffende het door de provincie subsidiëren van proeven met oliefilms op 

varkens om fijnstofconcentraties te verlagen. 

 

Geacht college,  

 

Op 10 april 2012 was te vernemen in de media dat de provincie Brabant samen met het 

Productschap Vee en Vlees een project subsidieert om fijnstofconcentraties in varkensstallen 

te verlagen. Er wordt vermeld dat de provincie het onderzoek mede subsidieert. Het 

onderzoek wordt uitgevoerd in het Varkens Innovatie Centrum (VIC) te Sterksel
1
,
2
. Eén van 

de onderzoeken betreft het aanbrengen van een oliefilm op varkens. 

 

Wij willen u graag de volgende vragen stellen. 

 

1. Kunt u bevestigen dat de provincie financieel bijdraagt aan dit project?   

Zo ja, welk bedrag draagt de provincie bij?  

 Zo nee, welke provinciale ondersteuning wordt wel verleend? 

2. Is de provincie medeopdrachtgever van het onderzoek?  

Zo ja, op welke gronden en binnen welk programma past het onderzoek?  

Zo nee, op welke wijze is de provincie betrokken geraakt bij het onderzoek? 

3. Zijn er nog andere onderzoeksprojecten waarbij de provincie financieel of anderzins 

steun verleent en waar proeven op of met dieren worden gedaan?  

Zo ja, welke zijn dat? 

4. Vindt u het onderzoeksproject in lijn met het rapport van Van Doorn waarin 

nadrukkelijk wordt gepleit voor dierenwelzijn?
3
  

Zo ja, op welke wijze? 

 

Olieverneveling is geen nieuw concept voor het verlagen van stofconcentraties, het is ook al 

onderzocht bij pluimvee. Eén van de conclusies van het onderzoek was dat het gebruik van 

olie resulteerde in een verminderd dierenwelzijn.
4
   

 

5. Bent u op de hoogte in welke mate het dierenwelzijn van de bij de proeven 

betrokken kippen is geschaad? Zo ja, welke informatie heeft u daarover? 

6.  Bent u op de hoogte op welke wijze het dierenwelzijn van de varkens in Sterksel zal 

worden geschaad? Zo ja, welke informatie heeft u daarover? 

Zo nee, kunt u toelichten waarom u betrokken bent bij een onderzoek terwijl u niet 

op de hoogte bent of daar aantasting van dierenwelzijn in het geding is?  

                                                           

1http://www.varkensinnovatiecentrum.wur.nl/NL/nieuwsagenda/nieuws/Stofreductie_in_varkensstallen_.htm 

2 Varkenshouderij; Ed. 97 Nr. 28, blz. 42, april 2012 

3 rapport commissie van Doorn, けAﾉ ｴWデ ┗ﾉWWゲ S┌┌ヴ┣;;ﾏげ, Den Bosch, September 2001. 

4 http://edepot.wur.nl/10596 

http://www.varkensinnovatiecentrum.wur.nl/NL/nieuwsagenda/nieuws/Stofreductie_in_varkensstallen_.htm
http://edepot.wur.nl/10596


7. Acht u het verdedigbaar dat proeven op of met varkens worden gedaan terwijl 

verwacht kan worden dat het dierenwelzijn wordt geschaad?  

Zo ja, kunt u dit toelichten? 

8. Bent u bereid de steun aan het project in te trekken en druk uit te oefenen om deze 

testen met olie op varkens niet tot uitvoering te brengen? 

Zo nee, waarom niet? 

9. Bent u van plan om in de toekomst (financiële) steun te geven aan projecten of 

onderzoeken waarbij aantasting van dierenwelzijn kan worden verwacht? 

Zo ja, wat is daarbij uw afwegingskader? 

 

Het is bekend dat fijnstof gezondheidsproblemen veroorzaakt voor zowel veehouders, de 

omwonenden als de dieren zelf. De reductiedoelstellingen voor fijnstof worden in Brabant 

nog steeds niet gehaald. Tientallen bedrijven, waaronder ook varkensbedrijven, 

overschrijden de Europese luchtkwaliteitsnormen. In het rapport 'Veehouderij: ammoniak, 

geur en fijnstof 2009' dat onlangs gepubliceerd is, wordt beweerd dat er 'technieken 

ontwikkeld zijn die specifiek gericht zijn op de vermindering van fijnstofemissies uit stallen, 

voorbeelden daarvan zijn het oliefilm- en ionisatiesysteem.'
5
 

 

10. Kunt u bevestigen dat fijnstofuitstoot een zeer serieus probleem is, dat structureel en 

aan de bron moet worden aangepakt, en niet door symptoombestrijding? 

11. Acht u het verdedigbaar dat dieren worden aangepast aan het systeem van 

intensieve veehouderij, terwijl de oorsprong van het probleem bij de inrichting van 

het systeem zelf ligt? Zo ja, kunt u dit toelichten? 

12. Wordt in dit rapport op dezelfde oliefilmtechniek gedoeld als nu in Sterksel getest 

gaat worden?  

Zo nee, naar welke techniek wordt dan verwezen?  

Zo ja, hoe kan het dat het rapport doet voorkomen dat het om al bewezen en 

gebruikte technieken gaat, terwijl de testen op het VIC te Sterksel bedoeld zijn om tot 

een, tot nu toe ontbrekend, marktwaardig systeem te komen? 

 

Met vriendelijke groet,  

ir. Marco van der Wel 

                                                           

5 Veehouderij: ammoniak, geur en fijnstof 2009, provincie Noord-Brabant, januari 2012, pag. 15. 
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